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Referat fra arbejdsgruppemøde 31102024 

1. Godkendelse af dagsorden 

Marianne Burchall bød velkommen og fortalte at dagsordenens punkter 4 og 6 
er orienteringspunkter. 

Dagsordenen blev godkendt. 

2. Opfølgning og status om affald efter Brugergruppemødet på 
Vestforbrænding i juni måned (mundtlig orientering) 

a. Ændringer i procedurer for bestilling af stort haveaffald med 
grab fra villaer, samt planer for ændring i afhentning af 
tekstilaffald og farligt affald i rød boks. 
 

b. Fokus på adgangsveje i vinterhalvåret og evt. nye regler for 
afhentning af affald i snevejr 

Forvaltningen har på baggrund af de stigende udgifter til affaldsindsamlingen, 
drøftet den relativt dyre ordning for  grabafhentning af haveaffald med 
Ressource Indsamling A/S (RI). For at minimere ordningens udgifter og tackle 
de mange udfordringer, der er med denne indsamling i hverdagen, foreslår RI at 
afskaffe selvbetjeningsmuligheden. I stedet skal borgerne ringe ind og få  
personlig dialog med Vestforbrændings kundeservice, når de ønsker at få  
afhentet stort haveaffald. Det kan eksempelvis være, at borgeren blot har noget 
”småt haveaffald”, det ikke er nødvendigt at sende en grabbil ud for at hente. 

Der er således behov for en tydelig afklaring og beskrivelse af hvad der er småt 
haveaffald og hvad der er stort haveaffald. 

Desuden planlægges ”5m³-reglen” afskaffet. Denne regel siger, at borgerne ved 
bestilling af afhentning skal angive om de har mere end 5m³ – og eventuelt 
mere end 10m³. Reglen har givet en del frustrationer, da det er svært at vurdere 
størrelsen af sin affaldsbunke og nogle har oplevet at renovatøren ikke har 
medtaget alt haveaffaldet, men kun noget af det. Hvis borgeren eksempelvis 
ikke har angivet at have mere end 5m³. 
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Albertslund Kommune er den eneste kommune i IPT – samarbejdet (De øvrige 
kommuner er Ishøj, Vallensbæk, Ballerup og Furesø), der tilbyder afhentning af 
stort haveaffald. 

Povl Markussen pointerede, at det natur- og miljømæssigt er en bedre idé at 
kompostere haveaffald på sin grund. Øvrige medlemmer af arbejdsgruppen 
understregede samtidig, at det er en populær ordning, som mange er glade for. 

Der er mange kombinationsmuligheder for affaldsordninger i Albertslund 
Kommune – og MBU igangsætter  en undersøgelse af om der kan spares 
penge ved at reducere kombinationsmulighederne. 

Mht. tekstilaffald og farligt affald ønsker Forvaltningen at ændre indsamlingen, 
så man kan stille det ud til afhentning af  storskrald. Der er i dag 10-20 
bestillinger på tekstilaffald hver 14. dag. Der skal dog stadigvæk være en 
løsning til de husstande, der ikke har storskaldsafhentning og ikke har mulighed 
for indsamling via minicontainere. 

Der er tanker om nye procedurer i forhold til tømning af affald efter morgener 
med snevejr. RI ønsker helt at kunne udsætte indsamlingen de dage, hvor der  
er sne- og isdække fra morgenstunden – til dagen efter. Der vil være behov for 
kommunikation på hjemmeside og/eller via sms på disse dage. Der er ind til 
videre blot tale om et løst forslag fra RI’s side. Der vil skulle udarbejdes et mere 
detaljeret forslag, som også skal koordineres med Materialegårdens 
vinterberedskab samt grundejerforeningernes snerydning. 

3. Drøftelse af det nye lovforslag om ændring af 
varmeforsyningsloven (mundtlig orientering) 

Catarina orienterede kort om det lovforslag om ændring af 
varmeforsyningsloven, der henover sommeren har været i høring. Lovforslaget 
introducerer et prisloft, hvor fjernvarmens pris skal sammenlignes med prisen 
for individuel opvarmning med en varmepumpe. Albertslund Kommune, og en 
lang række øvrige organisationer, har afgivet høringssvar. Bl.a. ønskes en 
præcisering, så det er på et retvisende grundlag, prissammenligningen sker.  

Et andet punkt i lovforslaget er selskabsgørelse af kommunale 
fjernvarmeselskaber. Med selskabsgørelse menes organisering som et 
anpartsselskab eller et aktieselskab. Udover Albertslund Forsyning gælder 
reglerne også for interessentskaber som VEKS.  

Arbejdsgruppen var af den holdning, at orienteringen bør udskydes i 
Brugergruppen indtil, vi kender resultatet af den afholdte høring og ser det 
udmøntet i et fremsat lovforslag.  

4. Forslag til gruppearbejde på Brugergruppemødet – 
Brugergruppens opgaver  

Marianne Burchall orienterede om Budgetaftale 2025, hvor der er bestilt en 
analyse på baggrund af forventningen om snarlig selskabsgørelse af hhv. 
renovation og fjernvarme i Albertslund. Analysen skal inddrage Arbejdsgruppen 
og Brugergruppen, og se på muligheder for borgerinddragelse inden for en 
fremtidig ny organisering. 

Der blev spurgt til om Kommunalbestyrelsen ikke fortsat ville kunne bestille 
opgaver fra et selskab – og om betydningen for borgerne i Albertslund. 
Marianne forklarede, at det skal undersøges i analysen.  

Punkterne udskydes til Brugergruppemøder i 2025.  
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5. Mødedatoer for Arbejds-  og Brugergruppen i 2025, nyt 
mødetidspunkt: vi starter kl. 17 (Bilag vedlagt) 

Marianne Burchall foreslog brugergruppemøde til februar at invitere HOFOR til 
at fortælle om projektet med blødere vand i Albertslund.  

Der blev opfordret til at mødedatoer skal ligge så Brugergruppen kan tage 
stilling til alle bilag. Bl.a. var varmetaksterne ikke klar til behandling til sidste 
møde i Brugergruppen. Der blev også gjort opmærksom på, at mødetidspunktet 
kl. 17 er tidligt i forhold til de medlemmer, der skal nå hjem fra arbejde. 

Der vil blive evalueret på tidspunktet i 2025.  

Mødesager / notater der skal videre til politisk behandling / 
orientering 

6. Analyse af Brugergruppens fremtidige rolle (udkast vedlagt)  

Punktet tages af dagsordenen til Brugergruppemødet og udskydes. Se ovenfor 
under pkt. 4. 

7. Orientering om afslutning af høring af affaldsregulativ (udkast 
vedlagt) 

Ingen bemærkninger. 

Sager til behandling / beslutning i Brugergruppen: 

Orientering om: 
8. Takster for vand og spildevand fra HOFOR – udskydes kendes 

først i december 2024 

Ingen bemærkninger. 

9. Belysning – særligt ny belysning i Albertslund Centrum (mundtlig 
orientering)  

Ingen bemærkninger. 

10. Årets fællesmøde mellem kommunalbestyrelsen og kommunens 
råd og nævn – v/Rudi (Rudi var den eneste i 2023) 

Rudi var ikke den eneste – og overskriften ændres. Der afholdes et møde den 
7. januar kl. 19 og tre timer frem. Brugergruppens medlemmer orienteres om 
det kommende møde. 

11. Orientering fra formanden 

Marianne orienterer om interview med Pia om blødere vand i Albertslund – og 
om at de udskudte punkter 4 og 6 vil blive behandlet i Brugergruppen på et 
senere tidspunkt. 

12. Fra forvaltningen 
a. Status på samarbejdet i IPT (Indsamling på tværs) og RI 

(Ressourceindsamling) 
 

b. Nyt fra Klimaforum og klimaarbejdet v/Hans-Henrik Høg 
(eftersendes) 
 

13. Bruttoliste over potentielle emner – kun til Arbejdsgruppen (bilag 
vedlagt) 
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Listen sendes ud med referatet. 

14. Eventuelt 

Povl Markussen orienterede om Verdensmål Centrets nye affaldskampagne 
med fokus på madaffald. Kampagnen begynder i Hyldespjældet. Der kommer 
bl.a. ti korte film til Facebook. 

Karsten Wenneberg orienterede fra Sundhedsrådet, at der afholdes 
Sundhedsdag i maj. 

Rudi Tobisch orienterede om nye skabe til bioposer i Københavns Kommune. 

Efter mødet var afsluttet, blev det foreslået at emnet om blødere vand kommer 
på mødet i december. Forvaltningen undersøger om det er muligt.  
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